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. Action Required: For Your Information

1, Following are the results of tis debriefing of AMFAUNA-14 in
the JUWAVE area from 22 November to 2 December 1963.

2., AMPAUNA-14 did not leave her apartment all day Sunday, 6 Oct.
On Monday, 7 October, she went to work as usual, When she arrived, she
found a letter waiting for her which had been forwarded to her office
fron hor accommodation address; it was in AMPAUNA-1's handwriting and
coatained nothing of any interest, so she was sure there was a secret

writing message on it. .- _ o =

3., At 13538 bours two men arrived at the office, one about 45 years
old and short, who from his appearance might have been a bus driver,
and the other a very young dark-skinned man, They waulked into the
office vestibule and told the guard that they wanted to see AMFAUNA-14.
The guard came into the office to give AMFAUNA-14 the message, and the
. te0o mon followed right behind. They told AMFAUNA-14 that she had to
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come with them to identify an arrested person, AMFAUNA-14 said that SR g
ehe would have to ask her supervisor for permission to leave, because B
it wes not yet closing time., B8She turned to go back into the office, ! L 3

and the two men followed her in, The supervisor told her that it
would be all right for her to go, but said that she should check in by
F‘ phone if there were any difficulty. AMFAUNA+14's father and uncle,
both of whom work in the same office, asked whether they could come
with her. The men said no, because #he would be coming right back;
they said they were taking her to '"G-2'" headquarters in La Vibora,

LN T s Ay S A2 X M iy g .
SR SRS N s

- O
t 1 d L BB B B B B B BN B B N ‘
ogon nue \S‘,“)\. 4

T

o - POUCHE 17l v utnzpfl <" 3 A
NO FIE™2 iiiv Tioy o ?65 (GJQ?@Q =
Distribution: 202 SR
< oov\ ,
Orig & 2 - Chief, SAS : ol
pef-X -
IN (9= ¢o5ef ,
cs copy oam e . m ve * : :
9 Dec 1963 .
F Rol R 70~ " T T T T T T X GRPATON ETB0L ANG NUMBER
t ("— f-._ +
\N/fg- 5=/ UPGA-12894

FLE NUMBER

PETER G
L gasagretlnd ad
:-.;'.m\(\u!\nn

19-6-50/3




“Diff Files” for NARA 2025 Documents Release
JFK Assassination Records

. e : Notes:
ol o This file highlights differences
Generated using diff-pdf and OpenCV. ghe 2 Black text on a blue background inidcates content
Thanks to the Mary Ferrell Foundation and between the 2025 release, and previous releases. that wat el Pty reciacld usipppblack ik
The Black Vault for their archiving work.
maryferrell.org , Red: Newly revealed in 2025. | did my best to be accurate in revealing what is new,
theblackvault.com Blue: Present in earlier releases, but not in 2025. but please confirm with the original sources
github.com/vslavik/diff-pdf Unchanged between versions. where accuracy is essential.
opencv.org ‘ Created by: x.com/hlywdufo
JFKdiffs:com

For Original Documents visit:
archives.gov/research/jfk/release-2025



14-00000__

ryign o red S 3
Yot ¢

;) W S o } X
oo, ‘\fﬁ_. “ e " . . { .

. 4, L%l!ABNA-i} tried tq 'didpose of the letter shé had just re-

" ceived from AMFAUNA-1 by leaving it on the desk of a fellow employee

- together with some potatoes and a carrot for.cover, but the men would

_‘not let her, Bhe did, however, manage to destroy a page from her note-
book containing telephone numbers. :

L

8. At the DSE headquarters in Villa Maristas, AMFAUNA-14 was
~ turned over to & militiawoman who had her strip and performed a body
i so&rch on her. She was fingerprinted and pnotographed and her biographic
data were taken down, after which she was locked in a cell which had
an adjoining private bath. Nothing elqg of importance happened for
the rest of the day.

6. During her four-day detention periogi AMFAUNA- 14 was _handled

the follow DSE officers: IT i CB. NS Qj}i_lljdzlgégif
by guos M?";’/%A“‘(sbm(w ‘l-L_.‘_Ji'f ——-)—-(—"——~/\ ANWYA, Cunp

W 2eRe 1Bk prancisco ®ABAD: AMFAUNA-14 believes that this I1s his
al name., He no »voduce himself, but she saw the name on her
release papers which he signed. He was born about 1918 and is about
8'¢" tall, weighs about 160 pounds, and haz a fat build, aquiline nose,
greenish eyes, dark skin, grey-brown wavy hair, rough laborer's hands,
and two teeth missing from the lower jaw, He smokes both cigars and
cigarettes, his manner was soft and kindly, and AMFAUNA-14 believes
-he im probably poorly educated, He is married, but AMFAUNA-14 did not
earn whether he has children or what his address is. He wears civilia#
",/blothes and drives a black 1956 Pontiac with a grey roof., Discussing N
8 man later in the AMCOG household, AMFAUNA-14 was told by Pedro
I o is a brother of Justo CARRILLO) that Pedro knows ABAD. -

raing to Pedro, ABAD is part Jewish and\an old Communist who worked

half of Fidel TRO during the Batista
aariod, Pedro CARRILLO thinks that ABAD may now have some regrets
about the course he has taken, :

(b) "Carlos'" aka '"Samuel': AMFAUNA-14 does not know hie true
nawe, He was born about 19442 or perhaps a little earlier., He is -
about 5'6" tall, weighs about 150 pounds, and has a muscular build, -
drooping eyelids, light olive skin, wavy chestnut hair with a widows -
poak, He is a nervous pacer, and walks with his head bent forward and
‘tilted slightly to one side, An expression which he frequently used
was "O.K," pronounced "OKAH'" with the accent on the first syllable,

He told AMFAUNA-14 that he had been a student in the Commercial School
of Havana, that he had worked clandestinely under the Batista regime,
had been arrested by Col, Esteban VENTURA Novo, had been released due
to the influence of his father, and had gotten out.of the country with
the aid of the Mexican Ambassador to Cuba, coming then to the United
States. He drives a 1959 black and white Chevrolet Corvair, wears

‘ civilian clothes, and carries a pistol, sometimes a .45 and sometimes
a ,38, AMFAUNA-14 believes him to be a 100% Communist, BShe thinks he
may have been somewhat better trained than Francisco ABAD and may have
boen somewhat superior in rank, although this was never clearly evident}
Thero seemad to be a little professional jealousy between the two men.
If she told one man something which she had been unable to remember’
for the other, the second would show signs of jealousy or resentment.
"“Carlos" subsequently told AMPAUNA-14 to phone 61-4319 and ask for
"“Samuel” when she wanted to reach him. 8he phoned him at this number

about ten times in all, The phone was always answered by the same

woman, except for once when a boy answered and then called for his

mcther to come and take the phone, AMFAUNA-14 would ask for "Samuel"
aud the woman would invariably reply that he was not there., AMFAUNA-
14 would then ask the woman to take a message for him to please call
"Dolores."” The woman would always reply "Yes, Comrade.” Discussing
this person later within the AMCOG household, AMFAUNA-14 was tg}gcby

1", " .
Isrsel Z?’me')thlt(he/, hought “Carlo z.a::uo; ILES, &
Comment: The physic315§§;2f1 arlps" does not
. match that of Bamuel RODILES Plana. ‘{g%%gg%gr’ﬁﬁisahﬂgl:jglg;;s
listed in the 1962 Havana telephone dir y.to one Maria Antonia
SCARCANO Araujo,AArtes 47, Casab na}},lhvx traces on this
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name include HCSA-09896 of 23 April 1963 showing. that one Maria CARCANO
‘Arujo (born 7 December 1935) travelled to Chile in March and April 1963
on a diplomatic passport, An AMOT report of a7 September 1962 mentions
one Antonia CARCANO Araujo as a communist in charge of vigilance, and
1iving at 47 Artes 8t., Casablanca., There also appears to be a Maria
ARAUJO (born about 1905) who 18 an old-time Communist living at Artes
47. AMPAUNA-1 has been given the names of several former residents of
this neighborhood in hopes of finding s relative of the CARCANO or
ARAUJO families whose physical description matches that of '"Carlos,"
AMPAURA~1 has rlso interviewed Col, VENTURA in the WAVE area, VENTURA
regsmbers case similar to that of '"Carlos™ but does not remomber the
boy's name., He says that he seems to remuaber that the boy's father
wa® connected with one Jose LOPEZ Villaboy (on whom WAVE has numerous
tracea) and that he was assisted in getting to Mexico by a Mexican

diplomat named "Benjamin." &,r:cupa 8¢C L 5 pneeNy Bes. /939 s
. "2l SEEN AT Eu HEADVARTERS oL
(c) Pnu lnu: This man appedred a rew times during AMFAUNA- '

; 14's interrogatidn, Bhe never heard his name at thie time, but later B
ﬂﬁlulv bhim on televisiog interrogating AMSIGiH-2 and he was identified v
tl then a9 Jose AntonioYPFERNANDEZ Menert, B8he does not believe that this
i3 his true name, begduso it is her understanding that DSE officers use
aliases in their public appearances., He is about 5'11" tall, slender,
vith darkish skin and black hair combed straight back.. He has very
large greon cold eyes, He was born about 1239 and appears to be un-
educated, with a oynical and vulgar manner. He wears clvilt:gtza:;f::.
. ) : \ KamA.
7. At sbout 1600 or 1700 hours on Tuesday, 8 October, AMFAUNA-
was brought into ABAD's office for her first interview., ABAD began
by asking if she knew why she was there. AMFAUNA-14 replied that she
bad no idea., ABAD observed that that was strange, because he hadﬁ

udged bor to bo an able and intelligent woman, , Le VER ﬁ
3 - g ey cunA < LA 79?
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esaid that th was strange, because VILLAR Negret knew her, He asked
1f she w one Angel $BRINGAS, AMFAUNA-14 said that she did. ABAD :
asked why, 1if she knew BRINGAS, sh 1d deny k hi ip NEGREN. !
soked why, 1f she knew BRIYOAS, she yQuld dony knowing his goupip

10, AMPAUNA-14 said that she knew the man as Luis *NEG and had
not recognised the name VILLAR Negret, SO . INFoAY RO

. < =5 ULs
11, ABAD told AMFAUNA-14 that NEGRET was then uﬁw :

had implicated AKMFAUNA-14 in his confession, ABAD wanted to know what
ANMYAUHA-14's -connection with NEGRET had been. AMFAUNA-~14 said that
KEGRET had been in her house once, and once in her mother's,

|

AP 8, Honestly beljeving that ghe might h;ve been denounced by the
] “{ Jealous wife of her lover, IanueI;?COKPANION » AMFAUNA-14 suggested
5 that it aight 20 a personal matter. x @ LLTNBCR o c-li:z_/‘iJr)‘
i 7 ~Lieuon, Pasd LS NECERET LU/ AN EC pe E90-4
1 'nr} 9. said that it\was not, He.then fyﬁ%a her if she kne :
H Y lais Braulio¥@VILLAR Negret, AMPAUNA-14 said that she did not., ABAD :
."

D T S v O )

18. At this point ‘in the interrogation, ABAD was calléd away and
ANMFAUHA~14 was returned to her cell., Two hours later the interrogation
vas resumed. : %

EPET PR B ] Mot

13, ABAD picked up where he had left off, and asked AMFAUNA-14 L.
what comnection she had had with Angel BRINGAS, AMFAUNA-14 said that o
she had known BRINGAS no better than she had known NEGRET., ABAD said
that she was lying and urged that she cooperate., AMFAUNA-14 promised
that she would cooperate, ABAD said that NEGRET had told the DSE that
AMPAUNA-14 had had sexual relations with BRINGAS, and AMFAUNA-14 denied
the allegation,

TR

vy a

14, ..The interrogation was again interrupted, and AMPAUNA-14 was
to her cell, When she returned to the interrogation roonm,
she /Msaw that ABAD had an envelope containing what she recognized to be
papérs taken from her apartment, including airline passenger manifests,
ciphering material, instructions for using the deciphering material,
and insurance policies and personal papers belonging to AMFAUNA-1.
AMFAUNA-14 now realized that it was.time for her to pretend to 7
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l" . . ’ .
Oooporlto vith tho nsx, as’ AMFAUNA-1 hld briofod her to do in luoh a
situation, - :

18. - ABAD bogan by telling her that lho was in a very serious 9
situation, because he knew that she had had very close connections
with a KUBARK agent, ABAD asked whether AMFAUNA-1 was identical with
_"Julio." AMFAUNA-14 said that AMFAUNA-1 had been known as "Julio,"
ARAD then wanted to know whether NEGRET had been working with "Julio,"
AMPAUNA-14 denied this. ABAD asked whether NEGRET had known "Julio,"
AMFAURA-14 donied this too, but volunteered the information that "Julio'
bhad provided NEGRET with nail facilities, and that AMFAUNA-14 had been
the cutout between them, Did NEGRET know uf "Julio's'" existfsnce, ABAD
wantod to know, AMFAUNA~14 said thet hecard not, that she had brought .
KBGRET wmail and money which she had gotten from "Julio," and had picked
=21l up from him and delivered it to "Jul!n," but that NEGRET had :
never known "Julio's' identity.

according to her statements to her KUBARK case officer in November 1863
in tho JMVAVE area, is as follows:

‘ (a) In about mid-1962, AMCOG-2 nsked AMFAUNA-14 to serve as:
eutout ‘between herself and an unidentified agent, and AMFAUNA-14
agroed., AMPAUNA-14 was driven to the meeting site which was on the
sidewvalk in front of a textile factory near Calle 100 in Marianao, by

hinself to AMFAUNA-14 only as.'"E1 #NEGRO'", and AMFAUNA-14 described
hersel? to him as an employee of an unidentified embassy. For contact .
_purpoaol, "Bl Negro" gave her the telephone number 29-4900 or 20-4900.

(b) Lﬁtor, when AMFAUNA-14 began to trust "El1 Negro' more,
she gave him the telephone number of her mother, 8he learned that
"R Begra'a" true nawe wam Tarie Rranlino VILLAR Negret, and that he
~14ved in a small room in the rear of the textile factory. The tolephonﬁ
‘number which he had given her was always answered by a woman whose
neme ohe learned to be "Maximina,"

* (c) VILLAR Negret was born about 1928, and was about 5'11"
tall with broad shoulders and a strong build. He had black wavy hair,
brown oeye3, an olive skin, and a face marked by acne., AMPAUNA-14 ~ - -

. never loarnod anything about his family directly from him, but DSE
officors told her that he was married with one child,
parents lived on a farm in Pinar del Rio Province,

‘ : (d) VILLAR Negret was a member o
Democratica, which ANFAUNA-14 understands to be a successor organizatio
to the AAA of Aureliano SANCHEZ Arango, He had formerly belonged to
fn action component of this organization, but more recently had de-

pvotod hisself to intelligence collection, AMFAUNA-14 brought h is

_ 291ile, base, und & book on Conﬁa lt inril rat on
Q/// (e) Once when "% 'egro" ifﬁ sick lent)his cousin to
4 Il.t vith AlllUlApll. This coulin was Ango ; BRIN employee L
_ AR.L 0" . Ramp dado, on
3¢ o. On varioul other -ub-oquont occasions BRINGAS Filled in ]
for "BYI Negro." ﬂl INEC. cN 9cB9. PRCVIDER B ) R0/~-F2UTSE

¥ gtructions and money from AMCOG-2, and picked up his intelligenc
./poports which she delivered to ANCOG-3. She underst that AMCOG-2
at these reports via diplomatic channels to Fr ABZ 4 4
jo, tyxn.delivered them to. an individual identified only
O B0Tatez,"” The last contact which AMFAUNA-14 had had wIth

bho said concerned) g

16, The truth about AMFAUNA-14's relations with NEGRET and BRINGAS |

s ohluffouri a Spaniard named '"Segundo,'" This agent introduced |
4

(1) According to what the DSE officers told her, "El Negro"
was arrested about 1 October and was to be shot, AIFAUNA-14 asked her
DSE interrogators whether it would not be possible to reindoctrinate
"Bl Negro" instead of shoot him, but they told her that it was not
worth the trouble because "El Negro" was a'per-on of low morals who .
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be shown to Angol BRINGAS when und 1I ue A& caught, -

(g) On 13 or 13 October 1963, after AMFAUNA-14 had been re-
leased, she was tolephoned at her place of employment by Angel BRINGAS-
who told her guardedly that "Bl Negro' had been arrested and said that
he would like to send a female cousin of his to talk to AMFAUNA-14, A
meoting was arranged in the home of ANFAUHA-14's mother. The female
cousin, whose namd was '"Gladys', told AMFAUNA-14 that BRINGAS had gone
into hiding and wondered whether "the family with which she worked"
(the ANMCOGS) could help him get into asylum,. AMFAUNA-14 said that she
doubted this, "Gladys" told AMFAUNA-14 that, in case it were ponliblo
to do anything for BRINGAB, she should tclophono "Gladys'" with an
ipnocent message. It was understood that @ meeting would take place at
1800 hours on the same day of the telephiune call at the Teu Cent Store
§32d betweon 10th and 12th in Vedado,  AMFAUNA-14 does not remember .
Gladys' telephone number which was left with her mother.

(h) In spite of what AMFAUNA-14 told the DSE, AMFAUNA-1 had
Bad nothing to do with NEGRET. AMFAUNA-14 had told thirs story to pro-
toct AMCOG-2., NEGRET had known that AMCOG-2 was involved, and had once
had a meoting with her in her home., Nevertheless, AMFAUNA-14 briefed
ANCOG=-8 on the cover story which she had told the DSE and told her that,
in casze she were ever arrested and questioned, she should admit having
talked to NEGRET in her home, but deny having been involved in the
ec!nuntoationl channel or knowing anything about it, —

Station Comment: Luis Braulio VILLAR Negret appears to be .
idontical wIth Tuls PREORE Villar (born 4 November 1930 in Consolacion
del Bur, Pinar del Rio), who is carded as ACSI source No. 493 and
appears in AMBUD correspondence as National Coordinator of the Accion
Rovolucionaria Democratica. "El Guajiro Bermudez' appears to be iden-
tical with Gerardo Jose *QUESADA Vasquez (201-293032) (born 9 May 1919,
Pinar del Rio), President and founder of Accion Revolucionaria Democrati

v and Acoe sauree M=, 4n@ Muamn nm~ nn Stat{an tracgg on Angel BRINGAS.
y‘_ql\m 1068 Havana“ tolephone dgrectory has no_listing MQ%;&E

ot ¥¥-e¥UU 18 listea to uaxaexv'unnaau1,aax‘-ﬂz_%illl‘_llxiannny JHWA
( has no traces on him, There‘is no listing under 70-5870, However,x

"’. La mpﬂ.)

17. ABAD appeared to be particularly interested 1n how NEGRET" and
"Julio" obtained their funds, and kept returning to this subject during
the interrogation,

under 70-8879 there is the Cubanb yg R‘I?f x;‘lroto s.rA).
N

16, ABAD then addressed himself to the contents of the envélopev
and a suitcase found in AMFAUNA-14's apartment, He commented that all
these things appeared to belong to AMPAUNA-1l and his son, and asked how
they happened to be there., AMFAUNA-14 replied that AMFAUNA-1 and his™
son, togother with AMFAUNA-3, had been hiding for a few days in her
apartaent because their usual hiding place had become unavailable.

19, ABAD wanted to know how and when AMFAUNA-14 had first uet
ANPAUNA~1. AMPAUNA-14 replied that she had met AMFAUNA-1 in about
Fobruary 19063, that AMPFAUNA-1 had regularly parked his car in a lot near
her office and that they had seen each other on the street troquently,
that AMFAUNA-1 had finally spoken to her, and that a friendship had:-
doveloped which finally turned into a love affair, (Comment: This was
a 1ie told to conceal the fact that it had been AMCUTLER=Y who had in-
troduced them.) Bhe said that AMFAUNA-1 had been her lover until about
July 1963 when she broke up with him because he was too busy with -
clandestine work to pay the proper amount.of attention to her,

20, ABAD asked what part AMFAUNA-14 had played in AMPAUNA-1's .
clandestine activities, AMFAUNA-14 replied that AMFAUNA-1l.would some-

. times telephone her late at night to invite her to go out for a ride,

and she would then find that AMFAUNA-1 was going out to have agent
mostings and wanted her along for cover, ABAD asked whom AMFAUNA-1 had
beoon loctipg. AMFAUNA-14 mentioned a per-on known as "Gustavo'" and
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gave the physical description of AMFAUNA-24, whom ghe knew to be iifélyyui-ﬁ
out of Cuba. (She never knew AMFAUNA-24'e true name.,) She also mentioned
Manolo SVILLAMANAN, the true name of AMFAUNA-13 (whom she: had. known
only as AMPAUNA-1's business partmer but when she thought she could .
safoly mention now that he was out of Cuba,) For good measure she added
2 notional name and physical description. » : ,

81. Referring back to AMFAUNA-1'e automobile, ABAD asked what
kind of a car he had driven. AMFAUNA-14 replied that it was a gray
Chevrolet Impala. She repeated that AMFAUNA-1 had formerly parked it
near her office, but said that she had not ssen it recently. ABAD
askod whore AMFAUNA-1's red car was, and she said she did not know, He
agkod what the license number on this car was, and she said she did not
koow, Ho never asked anything about the third car which AMFAUNA-1 had .

obtained.

82. ABAD commented that the DSE had observed AMFAUNA-1 in his
sutomobile in the Havena dock area on 1 January 1963, having a meeting
with anpother person, (AMFAUNA-14 recalls that this other person was
AMPAURA-24, and that he and AMFUANA-1 had rendezvoused in the dock area
after an n{tonpt to pick up AMFAUNA-1's radio.

83, With reference to the KUBARK agent known as "Julio", whom :
they had recently identified with AKFAUNA-1, ABAD said that he knew —
that "Julio" had left Cuba in October 1862 and believed that he had :
gone to Burope, but he said he did not know whether "Julio" had gone

clandestinely or legally.

) 24, AMPAUNA-14 was asked about AMFAUNA-1's subsources in other
provimces, but she suid she knew nothing about them, ABAD said he was
sure that ANPAUNA-1 had 2 good monrre an tha Tala nf Pinea. Whore war
name might be "Raul', ABAD also mentioned the name of & person who had
beon shot about two weeks previously and who he believed had been work-
ing with AMPAUNA-1, (AMFAUNA-14 doee not remember the name of this

person. )

35, ABAD asked if AMPAUNA-1's son had helped him in this clandes-:.
tine wvork. AMPFAUNA-14 replied that the son had been with AMFAUNA-1 N
freqsontly, but that she thought it was only because he was helping .
AMPAUNA-1 with his business and that the son probably had had nothing
to do with clandestine work. R , '

28, ABAD again turned to the envelope of papers found in AerUNA-14Hu‘§
apartmont, and maid he could see she was not cooperating with him., B8he
was not volunteering information, he said, but waiting to be asked

tions., ABAD said he was sure that there was much that AMFAUNA-14
could toll him spontaneously, and he intimated that there might be a:-
chance for her to rehabilitate herself,

27, ABAD asked her where the passenger lists came from. AMFAUNA-14
{ replieod that they had been left in her apartment by AMFAUNA-1, who
{ntended to instruct her later by SW what to do with them., B8he said
that AUFAUNA-~1 had trained her in this system, and had left her his .
materials, so that he could use her as a stop-gap communjcations link

while ho wag trying to reorganize his net. C/V:C Y QC. DR , ' 5:.':'_._"
r’, K Wiéoﬁhc, @aa/_ml“/v " L

28, ABAD told her that this was plainly nSt—t¥Fue, because some of ,
the l1ists were dated later than ANFAUNA-1's departure date, He said he e
iﬂr they had been brought to AMFAUNA-14's apartment - AMCUTLER-2,

“vho had been observed coming there on 5 October with Lolip#*CORREOSO. .
(This was true, according to AMFAUNA-14, AMCUTLER-2 and Lolin CORREOSO
had brought the passenger manifests to AMFAUNA-14's house at about 1630
or 1700 hours on 85 October, and had stayed about fifteen minutes. AT
1400 hours that same day, AMPAUNA-14 had had a meeting with AMFAUNA-39, .
the first in two weeks, initiated by AMFAUNA-39 by means of a telephone
call to AMFAUNA-1's mother who was serving as cutout between them.
ANPAUNA-32 had called the meeting to ask whether she had received any
instructions from AMFAUNA-1 as to how to. act in case of an iaternal
uprising, which a number of people in Cuba seemed to be expecting about
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('l'ho DSI 1ntorrogatorl never at any’ tine honﬂonod AMFAUNA-39 ) or uhod

her about this enrlier meetifig, so ANPAUNA-14 concludes that she had not
been under intensive surveillance that day; either AMCUTLER-2 had been -
.under surveillance on 8 October, or she herself had been under some. kind
'of periodic spot check. )

89, ABAD asked AMFAUNA-14 how she had become ncquunted with
ABCUTLER-3, and AMPAUNA-14 replied that she had met AMCUTLER-2 through
AIPMA-IG, the wife of & cousin of AMFAUNA-14 who is a prisoner on the
Isle of Pines.

‘80, ABAD then asked AMFAUNA-14 where her SW materials were, which
surprised AMFAUNA-14 because she had thoughr they had been found during
her house search and were part of the incriminuting envelope which ABAD
was holding. AMPAUNA-14 told ABAD where to look for the materials, and
he sent somebody to get then,

31, ABAD wanted to know how AMPAUNA-i and AMFAUNA-3 had gotten out &
of Cuba. AMFAUNA-14 said she did not know., B8he said she understood they| : .
wore to got their instruction on the street once they had left her apart-

mont, o

338. ABAD abruptly asked AIFAUNA-H whnther she knew anybody in i
layano, AMPAUNA-14 said she did not. hen produced a photograph - ‘
of AMPAUNA-14 together with AMFAUNA-1 and Au 2¢(and told her that she |
had bson in 2's home in Luyano with AMFAUNA-1 on Saturday, 7 Septemper
Be aaked MAUNA-I(olwhothox"AI&B 2 were employed in an embassy. AMFAUN '
14 said she did not know but that'she thought so, 8She said she knew
i to be a personal friend of AMFAUNA-1, and thought that he might
ooccasionally have helped AMF UNA-I with his mail, (It was true that
AMPAUNA-14 had gone to 's house on 7 September with AMFAUNA-1, b
Lator the samo day AIrAUNA-lo'took her to Miramar to introduce her to P

SOWMAVIWNSE AN . . esemwn ane ,..'.. "
SAELD SDG VA W e e mhuu-ﬂ- Bhdv A ki e b e b‘h‘-b\--‘ﬂbu u.u) AMUUAUDU &u e D unn—ua, .

ASPAURA-14 concluded that they had not observed this meeting, and that ; o
- therezore it had veen Al([lkl} who had been under surveillance on 7 :
Septembeor and not herself or 'AMFAUNA-1, B8he also concluded that the DSE |
kad been inefficient in not transferring their surveillance to herﬂelf

-and AMPAUNA-1.)

33. ABAD again khnnged the subJect suddenly, '"Where is the rudio?" ’
ko asked., "Could AM{EBR-2 have it?" AMFAUNA-14 said she did not know:

hing about a radio. ~ "Where is the camera?" asked ABAD, AMFAUNA-14
admitted having seen AIPAUNA-I with a Minox camera, but said she did not
' kBOW wiat AMPAUNA-1 had done with it, 8he said she had hoped that
ANPAUNA-1 would leave it with her, and pretended to be hurt that he had- ;'
pot done so. ABAD asked her whether she had ever seen one like it in i
the A¥COG house, and AMFAUNA-14 said that she had., Throughout the :
m:mntton, ABAD kept reverting to the sub:ject of the camera: nnd the '
radio,

. .34, ABAD asked AMPAUNA-14 what her connection was with the AII'C’OG
family. Bhe replied that her grandmother was the cousin of AMCOG-3's
‘mother, ABAD said tiat the whole family had been under observation: or
.8 long time, and mentioned an organization (name not remembered b%
-mmu) which ANCOG-3 had worked with during the Batista era,
ho wanted to know, was ANCOG-3 doing. AMFAUNA-14 said ‘that she did
think he was doing anything clandestine. ABAD replied that the DSE
positive. that ANMCOG-3 was doing secret work, ANFAUNA-14 said that

should not delude itself;, that the entire family was too soln
m in anything of the kind. ,

38. ABAD asked what the. diplomatic visitors to tho ANCOG hounhold
talk about. AMFAUNA-14 said .that' they never talk onttcs. ABAD asked
about the attitude of"the Doctor" (AMCOG-3's uncle), and MAUI{A-M said
that he was vntinc for the situation to settle, . . i

: 36. "What about WAUNA-S?" asked ABAD, "Did she work with"
AMPAUNA~-1?" AMPAUNA-14 said that she did not, but:that she son
| gave him information. .. _ABAD wanted to know whether AMPAUNA-3 ‘g d:been:: . .| .
' working with some onewin . Plorida, AMFAUNA-14 answered that FAUNA=3 ; 7”’/
X lPMl NO. | S0
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had been involved somehow with her sister who lives in Florida, ABAD
asked whether AMFAUNA-14 had been a good friend of AMFAUNA-3, and she
@aid that she had been, ABAD asked whother AMFAUNA-14 had ever heard : .
AMPAUNA-3 speak about the Escambray insurgents, AMFAUNA-14 said that ~ | " /
she had not. ABAD asked whether AMFAUNA-~3 had had contacts with any
embassy people, for example the Spanish Embassy., AMFAUNA-14 said that
she did not know of any such contacts. ,

37. '"How abcut AMCUTLER-3?" askec ABAD. "Wo know that she spends
& lot of time thore," AMFAUNA-l4 said she did rot know,

38, ABAD asked AMPFAUNA-14 if she were a revolutionary. AMFAUNA-14
said that she was not, but that neither was the against the revolution,
She said that she had joined the militia early in the revolution, but
had sooB dropped out because there were some things about the revolution
which she did not understand, For instance, she could not understand
why theore should be so many shortages and rationing, whereas before the
rovolution there had been plenty. ABAD explsined that the shortages weré
the result of the imperialist blockade of Cuha, AMFAUNA-14 sgid that
she could understand this, but that it did not explain why there should .
be a shortage of coffee when Cuba grew its own. ABAD said that coffee
was in short supply because Cuba was sending coffee to the Soviet Union
in gratitude for Boviet assistance in overcoming shortages caused by the
imporialist blockade, AMFAUNA-14 replied that this was very logical
now that it had been explained to her, and said she wondered why the
revolutionary government did not publicly say so in order to put an end
to public grumbling on the subject.

.

%
*

38, -Barly in the morning of 9 October, ABAD produced the letter ™. .
which AMPAUNA-14 received from AMFAUNA-1 on 7 October and held up the
letter to the light, examining it carefully for traces of 8W., AMFAUNA- J
‘Il'o ol.we1a:au wille warae hv-nnrrhé and ahe wae +Ald +n r!nvnh\n the Nattae s
vhtch she did in the presence of ABAD “Carlos," and a third man whom
she was unable to get & good look at. All were very surprised and
disappointed when n6 secret writing appeared. They kept asking her if
Bhe wore sure she was doing it right, and began intimating that she was '
deceiving them. (Station Comment: It is indeed surprising that no
secret writing appeared, because this letter was almost undoubtedly the
one contnininc S¥W message no, 1 to AMFAUNA-14,) 3

40, AHPAUNA-14 also explained the use of her carbons., The only
accommodation address she gave away was AMFAUNA-1's JMWAVE area post
office box. Bhe deiiberately protected the (Rosa JUSTIZ hddress (the
home of AMPAK-2), not knowing whether this was a re or a fictitious
person, a2 Q}

41. "Carlos" and ABAD now invited AMFAUNA-14 to work with them, She
roplied that she might be willing to do so, but first wanted to know
what work would be expected of her, For instance, she said, she would
not inform on pesople in her office., They told her that this would not
be asked of her, because that sort of work is done by the Defense
Coumitteea. Her work, they said, would be much more important, namely
maintaining a link bthoon themselves and KUBARK, 8he said that would
bo all right, but she was afraid that it would not last long because
KUBARK would probably put her on ice as soon as they learned that she
had been arrested. They told her not to worry about that,

43. -'"Carlos" and ABAD suggested to her that AMFAUNA-1 had briefed
her to agree to cooperate with them, She denied this, claiming that she
had not really wanted to work with AMFAUNA-1 at all, but had merely let
herself be imposed on for old times sake. They nsked whether they
could trust her, B5he said she thought so, and asked whether she could
trust them to ksep their promises. They assured her that she could,
and said ehe would be released the following day.

43. In the norning of 10 October, after belig . told that she was ﬁ’
be roleased, AMPAUNA-14 was moved to a smaller cell without a bath. She-
. sont for ABAD and conplained ‘that he had’double-crossed her. He told
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., ordinary paper because he had been unable to develop anything that she
L Smnd anddbban momd blhemandbavwod Wa aord el anm oot avevmavrara L X
that she did not know anything about it, but that if by chance he had

. tried to develop the letters she had written with the pills he had
.taken -from her, it would not work., This surprised '"Carlos,' and

-| -AMPAUNA-14 explained that there were two different SW syetems, one for .

" there were. any significance to the size of envelope used, or to the way
-~f the letter paper was folded, AMFAUNA-14 said she did not think so.

| . AMPAUNA-14 feels that "Carlos" and ABAD never completely believed that -
| ohe had an SW system, because none of the letters which she received

‘'early in the evening, which he agrecd to do, At.the time of the in-
- tercepted AMGLOSSY landing in Pinar del Rio, ''Carlos" did not visit
“AHVAUNA-14 for five days. When he finally returned, he was dirty,

.sond to KUBARK, and while she was writing it he fell asleep.

:lé ltsnad with the pseudonym '"Dolores,'" He told her never to call him at
: " 'DSB neadquarters, because he was never there. Once he brought her a

-intended to work against was the AMCOG household. From remarks made by
" both ABAD and 'Carlos", she deduced that they already had an informer
-in the house, but that they were not satisfied with his production.

' the DSE was becoming relatively less interested in AM
not, and more in the AMCOG household, »

.1 - at. the AMCOG house and who Beems to be particularly 1ntereg¢}ng to. them,

her that he was going to keep his word and release her, but that her

original cell was needed for some new prisoners who were expected. He

said that the DSE had received advance word that.a boatload of refugees

were going to try to leave Cuba that night. Many of them were women,
:nd one of these was pregnant, so he wantei the larger cell with bath
or them,

44. ABAD rnlways trented AMFAUNA-14 kindly and considerately,
When she had a headache, he ordered aspirin fcr her. Heéevsaw to it that
she received soft drinkn when she wsnted them, and he seemed to be
honestly distressed whenever she wept., AMI'AUNA-14 believes that it hag
been the DSE's intention from the very beginning to recruit her, be-
oau®e she doubts that all DSE prisoners are treated as well,

48, The first S¥ message which AMPAUNA-14 wrote while under DSE
control was dated 10 October, the day of her release, The DSE officers
askod her what her control signal was, and she replied that it was a
rubric, but also included her true control signal, 8She deliberately
numbored her firet controlled SW message no. 2, to conceal the fact
that she had already written several messages containing intelligence

reports, .

48, In all she wrote three SW messages under control, She was
obliged to write each one in duplicate, one '0of which was mailed and the
other given to the DSE for study. One day "Carlos'" came to her very ;
angrily, said he doubted that her carbons were anything more than N

MWW He e v Uiy Werw uu.n—ubvuvu u\-b walan Av..aovub. s A NV ull-.b'l uu.sd ll‘ll-l
outgoing mail and the other for incoming. ''Carlos" then asked her 1if

disclosed BW when developed, and none of the letters which she wrote
showed any traces of 8W when held up to glancing light.

. 47. '"Carlos" was the DSE officer who maintained contact with
AMPAUNA-14 after her releasse. For two or three weeks he saw her every
day at her apartment, sometimes for only twenty minutes, and sometimes
staying for several hours, frequently late at night. Occasionally he
called her at her office. Finally AMFAUNA-14 told him that she had to
got up early in the morning to go to work, and asked him to visit her

sweaty and tired, He dictated an SW letter he wanted AMFAUNA-14 to
"48, AMFAUNA-14 had to prepare written reports for him, which she

book on MHarxism to read, and promised to take her someday to visit a
collective farm in Pinar del Rio Province.

49. Despite his dccasional efforts to get her to pick up the threads

of the AMPFAUNA net, AMFAUNA-14 believes that the primary target she was

“Toward the end of her period of DSE -controlled activity, :she felt thaf
>1 Lpd;his

80. They asked her about one Vicente LAGO, who 13 a'f . gulpr guest.
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|, They also wanted to know what dtpl:%—vuﬂ’ the ANCOGs., When she
{ menmtioned the'. onsyl (Tom UBSADA), they exclaimed and said

dnvitations to lils house. Other diplomatic personnel AMPAUNA-14 m
tionod as visitors to the AMC - Yanhp FOSCHINT (

hoRd wa
), ¥BOYBEEVK:
M)i Bragilian

e of a former

Japanese Ambasnador, Fortunately, during the four weeks following
AMFAURA-14's release from DSE custody, no diplomats visited the AMCOC

Lo | erO:Q_ EE_ FIVTS & N v 26104487V LMn‘\NRQ

81, With the knowledge and encouragement o e ’ A-14
visited the AMCOG house nearly every day. Her first visit look place

at noon on 11 October and she stayed until about 1800 hours, during
which time ashe told AMCOG-3 the entire story, He listened and took a
fow notes, but kept most of the story in his memory. He encouraged

and calwed AMPYAUNA-14, told her to follow DSE instructions to the letter
and agssured her that KUBARK would send her instructions. '

o( « AMFAUNA-14's immediate preoccupations were AMCUTLER-3 and

B aadar_ laisPRBASTIAN P 'tp, i-foﬁa e
secrotary of tho United Arab Republig Embansys ‘

8 (whom she knew to be blown to the DSE as KUBARK agents), .
=39 (who was not yet identified but had her telephone number and
might call her at any moment with damaging results to himself), and -
the poseible arrival of SWmessages from KUBARK naming other agent
" pergonnel, ‘ .

83. On 11 October, the day after her release, AMFAUNA-14 sent a

“

. an VRS SN 5 -
mobDage Vv RBRUULMDN=® vid nmisuia—ae asad ThS JSTher

warning her that she had been arrested. 8he also asked AMCOG-2 to send
a warning to AMWEER '
9

O'PARRILL where she met Wande INI whom she asked merely to warn
o\ 8 that the DSE had AMWEE}2'identifidd.. Two or three days later, -
WVanda ' POSCHINI reported back,to AKCOG-3 that AI 2 evidently was not. -
taking the warning seriously. By this time, however, ANPFAUNA-14 was:
sure that? knew that something was wrog,i because he had tele-

oo - AWPVNAYINTE VO awd dha wmadbhaw A0 Vananta V77T Y Auawa]
- a o~ .

2, wligy Ny pwboal w221 - 247U T DA u g WO
s 291 =32V Do dubﬂ;ggg g;g DS &
84. On 13 or 14 ¢+FC0G-2 went to the home o T :

N ned AMPAUNA-I'em mother asking for "Soledad{“and had been told that a4

vt e e e @ = v - ———

-

lodad" was unknown, (Regarding Albertina *Q'FARRILL'S knowledge ofJ [~
those developments, AMFPAUNA-14 believes that she probably knew nothing‘1 ™
G

AMPAUNA~-S9, 8he dialled (30-8192)and told the woman who answered '"Pleas
" teldl HManolo that Soledad calledgband that he should not telephone me
because I am going to be out of Havana and will call him when I returq@'
ANMPAUNA-14 19 not sure now whether AMCOG-3, whom she consulted on the
“be@t way.to do this, had noted the telephone number,
ex Q;i}g_/ QML*— e .

6 . on tO0 whom ANFAUN
(ﬂanuol ANIONI) whose warn :

)3-3, she sent & meseage tozzzu'1‘
telling him to stay sway from herpbbut asking hi
occasionally, - '

ﬂ" than tgat AMFPAUNA-14 had been arres en rele o)
‘ B8, On ober AM AUNA-IE sent a wsrning telephone ca

87. On 20 Ostober when she arrived home from wol““‘

found "Carlos" waiting downstairs for her, Trying to divert his atten-
tion from the mail box, she invited him to come right in, but he asked
hor why she did not open her mail box first, BShe did so and found two
letters from AMPAUNA-1, dated 19 and 38 September, They both contained
veiled references to names like "Carmina" ( 32), '"Rdgardo,"
(AMPAUNA-37), "Bl Grande" (AMPAUNA-25), nnd%?’!gor"; (AMWEE)2)¢| One of
thom instructed AMPAUNA-14 to have, "Carmina trdduce her to "Edgardo"
and the other intimated that C’/Ig%" had something for her.

. 58. "Carlos"” ordered her to develop these letters, and she did so,
Fo secret writing appeared, which did not surprise AMFAUNA-14 because
the letters themselves contained instructions for her, but it did

l /

thoy were very intereste n him, and asked whether she could arrange E‘ F ";J;f

S s
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, Aigxainad the situation (she felt she shouid not spend much time in
i

“longer in a position to receive or sen

| . ported this conversation to "Carlos,"

4 -t not understood the warning message sent to her, ‘80 she sent
R -2 two more oral messages via AMFAUNA-13 and one via Lolita
7 FORR
3or

' 1 . paid a visit to the home of lolita RHOSO to pass the message that she
;‘.grood to the meeting.

‘ffto "RBdgardo”, to find out w~here AMCUTLER-2's coffee shops wereylocated,
and to find out whether AMCUTLER~1 wns a close friend of Eloy GUTIERREZ

Sledoydi .t~ Qi_esﬂii;:ifén-f

.:finot & close friend of GUTIERREZ Menoyo. BShe sajd to add that
-,v.rym

‘-tdr the protection of the source of the airline jpassenger manifests

" look out for his mother, and to pass on to AMFAUNA-14 anything that ,
might come addressed to "Betty.” Oné day a colored woman called at

~“to "Betty". The coffee shop employees had thought that the package was
‘intended. for an employee whose name is "Ketti" and had given it to her,

‘She -told her

‘aand O-M!r 40'n--v '*Ith har

“surprise "Carlos'" who again began to accuse AMFAUNA-14 of double-
crossing him, AMFAUNA-14 explained the absence of 8W by saying that
KUBARK was probnbly testing its communications channels and waiting
for things to guiet down before sending messages, o
YEE)2

89. "Carlos'" then told AMFAUNA-14 to get in touch with LKT
an t the package which he was holcding for her, She telephoned
2 from her office and said she wanted to see him. o) 13392 agreed
to a wmeeting, but stipulated that it be after 1700 hours and in his
office, AUNA 14 reported this conversation to '"Carlos'" who told
her to prooeod with the maeting. )

00. Al@! }2 took AMFAUNA-14 into a small room, where she quickly

Ey2's office because mhe was afraid the DSE had her under surveil-
co; this was confirmed laterilwhen "Carlos'" asked her casually how
"much time she had spent in 2's office, apparently trying to
catcia her out in a lie). Au@x@}% seemed surprised and worried, and
_told her to take care of herself, ["she told AMME 2 that the reason
the DSE had wanted her to meet with him was to pick up a package which
they believed he was holding for her. oJAH@Eﬁ}Z replied that he was no
packages, because the diplomat
with whom he had been cooperating had been declared persona non grata,

- the'introduction to "Edgardo."  AMPAUNA-14 telephoned AMCUTLER-2's
nunbor, expecting to be told that AMCUTLER-2 was not there, and was .
very surprised when AMCUTLER-2 herself came to the telephone. AMFAUNA-
‘14 $old AMCUTLER-2 that she wanted to see her, but AMCUTLER-2 said she
had a bad case of asthma and could not see anybody, AMFAUNA-14 re-

L 07 con }Zi" 39679

a9 A =14 Aanddad ihat’ Anﬂnmv-o A had plihan not wasoivoed or
- - E———— e - % Wwas - -

weise w'w weswa

. explicitly advising her to hide or take asylum,

‘

63. "Carlos" continued -to press AMFAUNA-14 to see A!CUTLER-2, and

l!CUTLBB-I showed no signs of heeding AMFAUNA-14's warnings. AMFAUNA-14

herefore sent one more message, this time a written one, via Lolita
’(FORMOSO saying that she really must see AMCUTLER-2 in the latter's
ome forf the purpose of coordinating cover stories, AMCUTLER-2 then

' e4. On 3 November, with the knowledge of '"Carlos,' AMFAUNA-14 went
to. ANCUTLER-3's house., "Carlos' briefed her to obtain an introduction

05 AUCUTLER~2 told Al!AUNA-lé to tell
:nncry with AHCUTLBR- 1 and thinking of divorcing hi

66. AMYAUNA-14 and AMCUTLBR-2 devised the following cover storie

(II!IBlA-IS, whom AMFAUNA-14 does not know) and of "Edgardo" (AMPAUNA-
l’l ’ vho- AMFAUNA-14 does not know):

(a) Before leaving Cuba, AMPFAUNA~1 had asked AMCUTLER-3 to

ABCUTLER-3's coffee shop on Calle San Rafael with a package addressed

bt she said it was not hers, and there matters rested until one day
when AICUTLIﬂn visited the coffee shop and was told about the incident.

61, "Carios" wlso told AMFAUNA-14 to contact AMCUTLER-2 to arrange

employees that she knew who the package was 1ntended for,

“rearaaveres A e £ e e by s - = - s
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| (b) AMCUTLER-32 had received a.letter from AMFAUNA-1 dated 18
October saying that she would receive a visit from a person known to her
“who would introduce himself as "Edgardo', and asking her to introduce

3 does not know who he is,

‘ 87. AMCUTLER-2 agreed to stick to these stories in case she is
interrogated, and to brief '"'Ketti'" to support the coffee shop story.

She also told AMFAUNA-14 she had decided to go into hiding immediately.
AMFAUNA-14 asked her not to do it so soon after her visit, but AMCUTLER-
2 said that AMFAUNA-14 should provids her with cover by telling the DSE
that. AMCUTLER-2 had spoken of taking a holidar at Varadero,

68, Making her report to '"Carlos'" after this meeting, AMFAUNA-14
teld these cover stories as though they had just been revealed to her

by AMCUTLER-2.

868. 4 fourth letter arrived from AMFAINA-1, consisting of two

pages of overt text. AMFAUNA-14 was sure that it contained SW because

.0of the banalities in the cover letter. Belore turning it over to

"Carlos'" she took it to AMCOG-3 who had sumebody make a literal copy
-of 41t and then destroyed the original. AMFAUNA-14 turned the copy over

to "Carlos" who had her develop it, and was again disappointed and angry

when no S8W showed up, (Station comment: this letter had contained SW

number groups for OWVL reception.)

; 70, On or about 10 November 1963, AMFAUNA-14 prepured a written
report for the DSE on the visitors to the AMCOG household. : This report
was actuslly dictated by AMCOG-3 to AMFAUNA-14 who took it down on the
~typavr1ter. She then made a handwritten copy of the report to turn in
. to the DSE, keeping the typewritten copy for self-briefing. She brought

: 4 T4 4 1T & Tadsd
- ¢the *"ﬂ°~"‘**~~ 2opy out with her Pcllowing 4o o literal transclaticn:

- s W RAT saw L]
BT IR SE R AR P

. ' vr: 5rnento-gunu11 and his w1re Lolita: I do not Know tnem
very vell. ATI & can say about them 18 what I have heard, that -they

are old friends of the family, and that the doctor took a trip to Mexico

with AKCOG-3's uncle 1&52__55#,lnttﬂr_a_ﬂlﬁhlign»

Al 2 5t
.‘w~‘ b. 8r, Pedro @CARRILLO and his wife Margot: He is a bro r of,

t-Justo ®*CARRILYD and h&s been & frliend of the famlly for a long time. .
They sympathize with the Revolution in some aspects, but their daughter
(who I think is engaged to the son of AMCOG-2) left Cuba for exile, and
this caused them to change, I do not know why their daughter had to:

';“"' ¢, 'Dr.) Oscar &§1NA and his wife Margarita: Within the family
she has the nIckname "Petlite," ( He 18 a judge. Until very recently he
" was neutral, but now it seems that they have loaded him with work and

he 1s{$n & very bad mood because I helieve he has the work of eight

cases, ) S8he does not sympathize much with the Revolution. They have no
" childfen, but aimost all of her family is abroad which I think is her
principal reason for being diacontented. Q.A'xn 2412

" Ve iungw i T _;;d_———4‘~
'/”“‘”’ . d. Sra. Nanita def;CARAMES She is' the wife of/fnu CARAMES,
the former Chie ce avana, BShe has a daughter by him whom
" she®brings to lunch every Sunday, and she is also caring for a son of
. CARAMES who is insane and in an asylum., I do not believe that at the
moment she is on good terms with her husband who is abroad, and there-
.fore she is neither against nor in favor, Actually I believe she is
afraid thnt the situation will change and her husband will return,

<is rnther tiresome. . . .. NP L

Loaw

CLABSIFICATION PAGE NO.

- "Bdgardo" to AMFAUNA-14, This person has not yet arrived, and AMCUTLER-|

By ':T:;"m l u-'ll"vll'lllwoue £OITION, "| t S E CR ;E T . ’]’X‘I b

-

L e. 8r, Pernlndo[;STEFFANI An elderly gentleman who is the 1
‘ tnther of an Tntimate Iriend of AMCOG-2, who out of pity has given him
za;standing invitation for ever unday, To be sure, the poor fellow

k]
.‘f,'.
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Her family has been friendl wit the °
AMCOG family Tor many years. They ware school friends, Bhe a
sister abroad snd a brother who i8 in pris~n. Her father amd mother
seldom come to the house. A sister of herr i& a doctor of some farm,
All she does is obtain medicines for the pi'iscners, thereby causirng
a lot of trouble for AMCOG-2, AMCOG-3 and the old man. ...l . 2wy gy

‘51‘ - P .
t. Elsa/&DIAZ Biart:

A

P

18 the listor of the wife of the old man's two nephews, Pancho

JRR Joaquin "stNCREz and his wife Sara: {According to what I
‘have heard, h@ 1s a travelling s&lesman Zor some laboratory.>» His wife

and

- AMCCG-3 (sic).

I have also heard that she is always trying to

h.

medicine. for her son who, from what I have heard,

/Dr, Maria Dolores

1s abnormal,
Al

| D N N

BANCHEZ Pessino: She lost Both

get

her

tnthor and mo
took her in as an adopted daughter,
She is like a daughter to him, and

She worka in the emergency hospital,

or when she was thirteen years old, and the AMCOG family

regime, but nevertheless the separation from her brother and her relati
has greatly affected her.-ugﬁuJ_dA&wﬂl Ll godwn )

fvj"' .

The old man paid for her education,
like a sister to the nephew and niecq.
She is not openly opposed to the ]e

___*___._.“ s gA 4

LP

rg Vicenter;LAGO and his wife Maria Julia' His brother

mat

Roberto LAGO who died some years ago, was Pola's first husband., - They
have two sons abroad.: Frbom what I have heard, he devotes_himself ex-
clusively to his professiaon, and 1t is she who 13 most upset by- the "
separation from her children. R AN

3 HercedesF;VAIDES Chﬁcbn' A case very similar to that of @
BTB?PANI, except That‘gbe is a woman who is a very good friend of ¢k. : Bl

" AMCOG—-2's husband, Jand “4%'4n the same situation with her relatives
abroad. BShe is 1uut one more of the many refugees in search of wnrmth
and friendship, with no friends left in Cuba, .

.- - S a4 -~

-y s

k. Julio/SBRAVO: A long-time friend of Pancho, all his fam11y
is abroad., He Ia another case of warmth and friondship, he uses the -':
swisming pool e lot, he is alone, I have even seen him cutting trees
with AMCOG-3, a typical case of an unhappy man, in the afternoons he

- plays chess with the old man, and I have never heard him say anything
bad about anybody, not even about the situation, the only thing - as 15
natural - he misses his daughters and his wife.. [u( /o & «A14uz z 711!

san ! . \ A .'.;'\ \L

Raguel‘;CASIGRAN Ihe widow of the Director of Culture 1n 3

and sister of Raul LAZARO who was |-
She is very highly regarded by

- nfy”' 1,

au Government, Jesus CUASAGRAN,

“aide to both Grau and Prio,

with her divorce.

tho tnnily. I have never heard her express herself in any way against.
the Government; I would call her neutral, i
. ‘. A‘“ G Al Aed b ‘.‘ by /) -JI‘///{‘f,/"/AI“_*'\:._-.'
[ m, Olga R!CBNTE “Former wife of Jose Maria de -1a:: ra;,)
. 8he comes to ] CE ) heT two daughters and hermother who- 18 a -
cousin of S8ra. Paulina, AMCOG~2 helped her a lot in hiding her:ht

during the Batista tyranny,

I have also heard that AMCOG-3 helpe &
Apparently she does not sympathize with the_Revolutiqn,

llthouqh I believe that it is out of spite against her husband, " H .
mother ‘s name is Leopoldina SANCHEZ Vda. de Crecedte, and her'ﬂ1ckname-_"

onga.

"
n,

i and Wqat of her m
=% foxr th

~y Ak\b(

IV

’\"‘)’. F 'L
i u11aa‘§g§§.
ank"’sz and of~Jose

/‘case of family warmth,
{0 the house in searc)
times, but was fiever able to,

, A ast thyée years, and has become a very, good friend of the
5. family, a8

—-'2/243 =)
, 0 who is a closd fri
ERO th® husband of Polita,

8he is anothée
cause after all her family had left:she ¢
of friendship.- 8he has wanted to. leave Cub
This is her principal - ‘obséssion:

her as well. B8he has been coming to the house a lot

_in renlit! At was her cousin -who. was n better friehd “”
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-._. P - g. Joaguin %ANCHEZ and his wife Sara: {ccording to what I
e a

p Aot

:ﬁﬁ*‘ onga. s oy Ao e 1)
)
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" .l s n. Hilda.?g%r;
wankﬁl’uz and o0 os@
4 c

.sister nhrond and _.a brother who is in prison, Her father and mother !
loldou cdno to the house., A sister of hers is a doctor of some. farm,

. A11 ‘she”does i8 obtain medicines for the prisoners, thereby causing ,
a lot of trouble for AMCOG-2, ANCOG-3 and tho old man, a.t /. A7 |

‘ﬁnvo heard, he 18 a trave ng sklesman for some boratory, His wife
is the nistor of the wife of the old man's two nephews, Pan and
A¥COG-3 (Bic). I have also heard that she is always trying to get
‘"medicine for her son who, from what X huve heard, is abnormal.

i Lt - .LsLL."—"—:-' "'L':."‘\-L‘-—- .

y a0 - h. (br, Maria Dolores RBANCHEZ Pedsino: She lost both her.
father and mo er“hen she was thirteen years old, and the AMCOG family
took her in as an adopted daughter. The old man paid for her education,
SBhe is 1like & daughter tc him, and like a sister to the nephew and niecj;

8

She works in the emergency hospital., She 1s not openly opposed to the
regime, but nevertheless the separation from her brother and her relati
has greatly affected her...L*hua,uamﬁun* SR TR ONEY S Wk & A% N

‘ Lprq Viconte(‘LAGO and his wife Maria Julia: His brother
Roberto LAGO who dled some years ago, was Pola's Iirst husband. They
have two sons abroad,. Frbom what I have heard, he devotes_himself ex-
clusively to his profession, and it is she who is most upset by the
separation from her children, ... . ..o 00 ol AN

[ .A.. P
i J. HercedesFiVAUDES Chﬂcbﬂ A case very similar to that of
SBTBPFANI, except thnt‘ghe {5 a woman who is a very good friend of ¢k.
AMCOG-2's husband,-’and 4&"4in the same situation with her relatives
abroad. B8he is Just one more of the many refugees in search of warmth
and friendship, with no friends left in Cuba,

k. Julio/ABRAVO: A long-time friend of Pancho, all his family
is abroad, He Is andther case of warmth and friondship, he. uses the
swimaing pool a lot, he is alone, I have even seen him cutting trees
with ANMCOG=3, a typical case of an unhappy man, in the afternoons he
plays chess with the old man, and I have never heard him say anything
bad about anybody, not even about the situation, the only -thing - as is
natural - he misses his dnughters and his wife.,4uc;-Lik_i_.44¢=LilLi__,

N A W Raquel‘;CAsKGRAN' Ine widow of the Director of Culture in
t Grau Government, Jesus CASAGRAN, and sister of Raul LAZARO who was
» I"far{ aide to both Grau and Prio, She is very highly regarded by
the family I have never heard her express herself in any way ngainst
the Oovornnent I would ca11 her neutral,

P S TU  S R ILY [ AN AoA v 1 A hy Sel e ZiNE L (0 SIPN

', Olga/aERECENT : Former wite of Jose Maria de. la Agg;;gzn,

she comes to ) se @ het two daughters and hermother who is a.

cousin of 8ra, Paulina, AMCOG-2 helped her a lot in hiding her husband

during the Batista tyranny. I have also heard that AMCOG-3 helped her
with her divorce. Apparently she does not sympathize with the Revolutidn,
althou I believe that it is out of spite againet her husband, Her
mother's name is Leopoldina SANCHEZ Vda, de Crecente, and her nickname

— )

Cde el T Y Hﬁ“"
A [ rmnnasﬁgiib who is a_close’ triend o
ERO th® husband of Polita, B8he. is another
cause after all her family had left she came
of friendship, - She has wanted to leave Cuba
ever able to, This is her principal obsession
an t of her mother as well, B8he has been coming to the house a lot
\pde years, and has become a very good friend of the
1 in reality it was her cousin who was a better friend

ase. of family warmth,
0. thé house in mearc

N - — , In

Rosendo E&ACIO and Sra, Leoj

narr age, Manolito and
know that she has
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- have their mothers here.

- -

before she married J, AGUERO. Poiitically speaking, she foliows the

Grau line, B8he is more or less neutral, and devotes herself to her
teaching work. He devotes himself exclusively to his.work,.

- p. -Manuel ®*COMPANIONI and his wife Alicia: They have been
acquaintances oFf, AWCOU-2 and ANCOC-3 for many years, although it was not
& close friendship, rather a friendship of Muntmartre, Tropicana, etc.

A daughter of theirs is abroad., He too was a very good friend of .Armandd
FEO who used to be r friend of the family, and now in the course of time
they have become closer friends of the familv., In other words it is
another case of friendship caused by being ahandoned by others. He has
& small deodorant factory in the same house vwhere they live. They both

/

, P N |

VR : T e e Lol 3
S q. Jnckf;CONNILL and his wife Marina: His mother has been &

very goad friend oY the family for many years, and she was a school
friend of the two nieces of the old man, This couple have always been
friends of the family, the more so now that so many of their friends
have left Cuba,

71, AMFAUNA-14 turned this report over to '"Carlos' on 11 or 12
November., At this meeting he asked her to try to make contact with
AMFAUNA-3's brother who he said had been transferred to a hospital in
Las Villas. AMFAUNA-14 said she would try, but thought it would be-
difficult., This was the last time she saw "Carlos," He telephoned her
again on 18 November to ask what was new, and this was their last l
telephone contact.

72, When AMFAUNA-14 arrived at AMCOG-3's house at about 2000 hours
on 15 November 1963 tor the regular Friday night supper, he took her
aside and said he wanted to speak to her privately later. At about
32330 hours she went to his room., There he told her that he had received
orders that she was to leave Cuba the following week. He said that
precise instructions were to come on 16 and 17 November, so he made a
lunch date with her for Sunday noon at his house.

73. AMFAUNA-14 was frightened by this. She did not sleep well
Priday or Saturday nights, and spent Saturday in her home,

74. Bunday afternoon in AMCOG-3's house, AMCOG-3 told her that she
was to leave the following day. She said that she did not want to,
AMCOG-3 responded that this was an order. He said that the DSE would
probably arrest her again soon, and for her own safety and that of others
she must leave. He added that there were others who were to leave too,
whose departure had been made conditional upon her own, o

75. AMFAUNA-14 asked whether AMCUTLER-2 were one of these other
people who were to leave too, and AMCOG-3 replied that she was. AMFAUNA-

14 told him that she thought AMCUTLER-2 would not agree to leave, AMCOGH

said that he thought she would because the orders had been couched in
very ltrong terus,

78. He then showed her the 1nstructiona, both for herself and for
AMCUTLER-2. He had her type her instructions on a piece of paper, and
then memorize them. il

77. Then AMCOG-3 gave AMFAUNA-14 the following verbal. messages to f

deliver when she reached JMWAVE:

(a) A colonel fnu LANDETRA, a tank expert who had been in the

Cuban Army under GRAU -and PRIO, is a prisoner on a farm in Havana Pro:

vince, He is given three days off per week to go home, His wife knows
in advance when he will be coming out, AMCOG-3 does not know the wifej
but has indirect contact to her, AMCOG-3 says the man is honest and

" intelligent and A real soldier, and if we wnnt him out AMCOG-3 can

arrange it,

E . (b) As of about 1800 hours on 17 November, ﬁ young ‘man who Ead
',1n!11trated into Cuba and had been hiding at the hoqs of Israel” ADILLKD

CLASSIFICATION \ . ‘ PAGE NO
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had beon moved to a new hiding place, AMCOG-3 was considering frying
to help the young man into asylum in the Uruguayan Embassy through a
certain ("Pepin'y whose identity is not known to AMPAUNA-14 but, who she

thinks is éun Urfuguayan attache.
(c) AMCOG-3 is out of one-time pads and needs a renupply.

(d) It is very possible that AMCUJ-3 may be able to obtain
and forward a copy of AMFAUNA- 14 DSE dossier,

78, On MHonday morning, 18 Novemher, AMFAUNA-14 dressed as she had
been instructed, and stuffed a pair of slacks and sneakers into the
straw handbag which she had been told to carry. At 1300 hours she left
her office and proceeded on foot to the coirner of Atares and Arango in
Reparto Luyano, arriving there at 1400 hours, Here she exceeded her
instructions, waiting for AMCUTLER-2 not five minutes but fifteen, 8he
then walked very mlowly toward Calzada Luyano, hoping that AMCUTLER-2
might overtake her, This consumed another ten minutes, and by the time
she reached the Calzada Luyano it was too late for her to walk the re-~
“mainder of the distance, so she took a taxi.

79. AMFAUNA-14 discharged the taxi one block before theParque de
la Virgen del Camino and waulked the rest of the way, She went to the
shrine where she prayed for a few minutes, and then sat on a bench
from which she could see the whole park,

80, At 1810 hours a 1954 Buick taxi arrived at the park, The
driver stayed in the car, and two men - a colored man and a fdir-haired
man - got out and walked around for about ten minutes, Finally they
approached her and gave the challenge, to which she gave the correct
response, One of the men then said simply "Follow me'". They took her
back to the taxi and put her in the back seat with one of the men, the

other two riding in front.

81, - They headed out of the city. When the reached the Carretera
de Varadero, one of the men asked her politely if she would mind keepin
her eyes directed down toward the floor and not look out the window. j
8he rode this way for about two hours, By then it was dark, and she wa
told she could look up again, She took advantage of the opportunity to
change into her slacks and sneakers.

83. PFinally the car stopped, and she and her two escorts got out,
They walked a long time., At one point, whistle signals were exchanged
with someone in the darkness, and two other men appeared, one of whom®
was AM 2. AMPAUNA-14 and AM@E$)2 greetec each other politely, but -
protondeddnot to know each other.o'

83. They did a lot more walking and joined up with another man, whqg
turned out to be the radio man. He had a lot of equipment with him,
and AMPAUNA-14 and AMEEE}2 helped to carry it,

_ 84, They now reached the mangrove and began to walk through water,
At one point their guide became briefly lost, but found his way again
almost-immediately.
went forward and gignalled, The boat came in in response to the signal.
AMPAUNA-14 p\ E+2, and the radio man walked out into knee~deep water
and climbed into the boat, which already had a crew of two,

85. The boat proceeded out to an unidentified key. The crew con-
cealed it in the mangrove, cleverly lacing and tying branches together
over it to form a camouflage cover, There they went to slgep;'

86, The following day, 19 November, was spent at this spot. ‘A
radio message was received during the day, At night the boat put -out
for Cayo Megano. The waves were enormous, and AMFAUNA-14 was terribly
seasick. The boat remained at the rendezvous point until 1045 hours, -’
with AMPAUNA-14 pleading for the crew to return to land, saying she .
would rather be shot than remain so seasick. Finally the crew did put

When they came to the open water, one of the guidea'

back, saying that the ship probably would not come because the .Bea_was

ErIOnnaTIANS
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L " 87. Wednesday, 20 Novenber, was spent on the same key, very, ° :
F ;u'lonc radio message was received during the day. AMFAUNA-14 nnd A‘}!x 2

both helped the radio man to decipher it, and their combined efforts T
took about three hours,” Then they put out again for ‘the Cayo Megano :
rendezvous point, By this time their drinking water ‘was all gone, ;
The boat was overloaded, so much of the food and equipment wus left : ;
| behind on the key. Again no ship appeared. 'This time, instead of ! 1
I returning to their original hiding placo, the crew took the boat to i
Cayo- Ionquito.= ? . . | 3 “ Aii :
| . 88, Here they apent the remalndet of tho'night, nnd all cf Thursday
'\ 31 November., Thoir water was gone, there wur very little focd left,
and there was only e nough gasoline left for one more one-way trip- i
out to the rendezvous point, At 1400 hours on 21 November another i
radio message was recejved With the combined efforts of the radio
man, AMPAUNA-14 and Al@x g’ it took between two and three hours to
decipher it. Bverybody: was very optimistic.ithey were all svre that
they would be picked up that night. ,:' E ' 3
89. Promptly at 2300 hours the ship was seen npproaching.?EThe
boat put out immediately, and its passengers -were taken aboard. the ship.
AMPAUNA-14 was taken into the sick bay where she was given a pill, a =
: nttle water, md aonowhnt later some warm broth. __ x i
| 90. From tha moment she stepped into the boat on 18 November, until' o
: she was hauled out by ‘the armpits on 21 November, AMFAUNA-14 never left
the boat. FHer side and legs were bruised from the pounding of the g
waves: against the hoat. A little blood vessel in her right eye was : ;
broken by a twig snapping in her face as she walked through the man- |’ :
grove., This was treated by the ship'sidoctor, i P N {

T

. 081, " AMFAUNA-~14 says that the AHHICK team performed very we11 The
pickup in the park was done excellently. The slight delay while they
looked her over, she says, was due to the fact that the men had ex-
pected another woman to be with her, and they were waiting a few minute
in case the other woman should show up, The AMHICK team said that they
had also boen briefed that she would be wearing her hair in a bun,

She had not been briefed accordingly, and she was wearing her hair

down hexr back in s pony tail, This discrepancy did not cause any con—
fusion, because every other item of the visual recognition signals r
"tallied periectly, and the AMHICK team were well briefed on all of themT

93, AMFAUNA-14 wae impressed by the precise timing of the team's

! movements, by the fact that everybody was whure he was supposed to be
| at the time indicated. Bhe expressed admiration for their seamanship,
and their ability to pick out one spot of mangrove from another in
the pitch darkness, . :

93, 8he says that, during these trying days, the team members were
always in calm control of the situation, and never failing in their
courteny to her, _

: - 94, Regarding AMCUTLER-2, AMFAUNA-14 is sure that the exfiltration
i - instructions reached her. They were taken, she said, by Lolita FORMOSQ
- who had been standing by for them from Friday to Sunday. What lolita
did with them, AMPAUNA-14 does not know, 8She knows that we had
suggested that Lolita take them to AMFAUNA-1l's mother‘ but she also
knows that we had indicated to AMCOG-3 that AMFAUNA-1l's mother might
be under surveillsnce, so she thinks Lolita might have taken them
directly to AMCUTLER-2, In any case, she knows that messages sent
proviously by AMCOG-3 to AMCUTLER-2 reached the latter, and she sees i
no reason to assume that thene instructions did not. {
95.. It does not nurprise AMFAUNA~14 that AMCUTLER-2 did not follow
.. the orders, .AMCUTLER-2, she says, plays her own game with little con- -
: astdorntion for others, Between the time that AMFAUNA-1 left Cuba on

~+11 Boptember, and the time that AMFAUNA-14 was arrested on 7 October - 2101/
'*AIOUTLIR-z had visited AIYAUNA—14 s apartment twice. On both occasi&nw,

T A mmrmem i
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AMPAUNA-14 had asked her to remove the suitcase that AMFAUNA-1 had left
behind, but on both occasions AMCUTLER-2 had found some excuse not to
do so., When AMFAUNA-14 visited AMCUTLER-2 in her home in. Guanabacoa

on 3 November for the purpose of coordinating their cover stories,
ANCUTLER-2 did not seem very interested in coordinating stories or
anything else. AMFAUNA-14 believes that AMCUTLER-2 may be working for
tho-Bocond=Pront-—of the Second Front of the Escambray, becausg her A .
‘very close friend Lolin *CORREOSO is the fiancee of.-Hipolito RRAURI Jv,
who was a collector for this organization. Among other reas '
possibly keeping AMCUTLER-2 in Cuba, AMFAUN’-14 says that A JTLER-2 8
mother is sick with cancer, and thero may ke scmething wrong oetween
AICUTLBR- 1 and AMCUTLER-2 St - u;-dr(%r\_%-;l L

A PO \.\nc—\h
98.

"\\ N ‘f‘;:. Y

AMFAUNA-14 alao had her reasons for not wanting to leave Cuba.
Besides the dangers of the trip, she would be leaving her mother and
father in a dangerous position, because the DSE had forced her to

sign a confession implicating them. While zhe appears to be trying not
to b2 overly critical of AMCUTLFR-2, she has commented that AMCUTLER-2
knows far more members of the AMFAUNA net than she herself does, so
that the reasons requiring the exfiltration of AMFAUNA-14 should be

even more compelling for AMCUTLER-2.

End of Dispatch
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